
Protokół posiedzenia Komisji Zdrowia Polityki Społecznej 
i Rynku Pracy  

 
 

Nr  5/2024  w dniu 12 września 2024 
 

 

Posiedzenie rozpoczęto o godz.  16.15 zakończono o godz. 18.10 
 
 

 

L.p Imię i nazwisko Podpis 
1. 

 
Iwona Tyll 

Przewodnicząca 
 

obecna 

 2. 
  

Anna Twardowska       
Wiceprzewodnicząca   

 
obecna 

3. Ewa Roman   
Sekretarz 

 
obecna 

4. Małgorzata Osuch    
 

 
obecna 

5. Tomasz Kranc  
 

 
nieobecny 

6. Wiesław Nowak  
 
 

 
obecny 

7. Robert Woźniak      
 
 

 
obecny 

8. 
 

Leszek Zdrzałka     
   
 

 
obecny   

 

 

 

 

 

Nieobecni członkowie Komisji: 
1. Tomasz Kranc 

 

 

 Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 
 
1. Aleksandra Wendland – Główna Księgowa Zespołu Opieki Zdrowotnej w 

Wągrowcu, 

2. Elżbieta Rożnowska – Dyrektor Powiatowej Biblioteki Publicznej w Wągrowcu. 
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 1.     PORZĄDEK POSIEDZENIA KOMISJI: 
 
1.1. Powitanie, sprawy organizacyjne. 

1.2. Przyjęcie porządku posiedzenia komisji. 

1.3. Przedstawienie informacji z wykonania budżetu za pierwsze półrocze 

2024r. szpitala powiatowego i Powiatowej Biblioteki Publicznej. 

1.4. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia komisji. 

1.5. Zakończenie. 

 
 

2.   OCENA SPOSOBU ZAŁATWIENIA WNIESIONYCH PRZEZ   
       KOMISJĘ ZAPYTAŃ, OPINII, STANOWISK I WNIOSKÓW. 

 
Nie zaistniała taka potrzeba 

 
 

3. SPRAWOZDANIE Z PRZEBIEGU DYSKUSJI. 
 

 
 

Posiedzenie komisji odbyło się w siedzibie Powiatowej Biblioteki Publicznej w 

Wągrowcu przy ul. Kościuszki 49. Zebranych powitała Przewodnicząca Komisji 

Zdrowia Iwona Tyll oraz przedstawiła imiennie członków komisji i zaproszonych gości. 

Przewodnicząca przedstawiła porządek posiedzenia komisji, który jednogłośnie został 

zaakceptowany przez biorących w niej udział członków. 

 

Następnie głos zabrała Pani Aleksandra Wendland – Główna Księgowa Zespołu 

Opieki Zdrowotnej w Wągrowcu, która szczegółowo przedstawiła członkom komisji 

informację z wykonania budżetu za pierwsze półrocze 2024 roku. 

Pani Aleksandra poinformowała komisję, że Zespół Opieki Zdrowotnej w Wągrowcu 

za pierwsze półrocze bieżącego roku odnotował stratę w wysokości 281 998,19 gr.  

Wartość przychodów ogółem  wyniosła: 31 821 626,89 zł, z czego największą wartość 
stanowią przychody z Narodowego Funduszu Zdrowia 95,97%.  
Przychody wykonano na poziomie 48,74 % planu rocznego. Procent wykonania 
ryczałtu NFZ za I pół. 2024 r. wyniósł: 116,12%. 

Koszty ogółem za 6 mies. br. wyniosły: 32 103 625,08 zł, z czego największą wartość 
stanowią koszty osobowe (wynagrodzenia  +ubezpieczenia społeczne i inne 
świadczenia + kontrakty) -  68,94% kosztów działalności operacyjnej. Koszty zużycia 
materiałów i energii wyniosły 15,6% kosztów działalności operacyjnej, usługi obce 
32,18% (z czego usługi kontraktowe 26,05%) kosztów działalności operacyjnej. 

Koszty wykonano na poziomie 48,82 % planu rocznego. 
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Jednostka na koniec czerwca uzyskała wynik na sprzedaży w wysokości:  - 
2 452 324,29 zł. Należy jednak stratę tą powiększyć o wartość dotacji wykazywanych 
zgodnie z Ustawą o rachunkowości w pozycji Pozostałych przychodów operacyjnych, 
która niweluje wpływ kosztów amortyzacji od środków trwałych otrzymanych z tych 
dotacji, obciążających koszty działalności operacyjnej w wysokości: 2 263 879,55 zł.  

Na koniec lipca br. wynik finansowy uległ poprawie i wyniósł: + 25 718,89 zł. 

Na koniec czerwca ZOZ posiada do spłaty: 

1/ kredyt inwestycyjny w wysokości 791 666,70 zł (kredyt zaciągnięty na dwa lata do 
końca 2025 r. , w tym roku pozostało do spłaty: 291 666,70 zł – brak opóźnień w 
spłacie), 

2/ kredyt w rachunku bieżącym, którego saldo na dzień 30.06.2024 r. wyniosło:  
       - 825 865,46 zł , spłacany regularnie z bieżących wpływów, 
 
3/ zobowiązania wymagalne w kwocie:  2 213 591,01 zł. 
 
Zobowiązania wymagalne podlegają obecnie sukcesywnej spłacie: 
- w maju zostało spłacone o 982 071,59 zł więcej zobowiązań niż zostało zaciągniętych 
- w czerwcu spłacono o 940 198,63 zł więcej zobowiązań niż zaciągnięto 
- na koniec sierpnia br. zobowiązania wymagalne wyniosą około 500 tys. zł. 
 
Następnie Pani Aleksandra przedstawiła stan zatrudnienia w ZOZ w Wągrowcu na 
dzień 30.06.2024 r.: 
157 osób zatrudnionych na umowę o pracę 
109 osób zatrudnionych na umowę zlecenia 
112 osób zatrudnionych na umowach kontraktowych. 
 
Podczas przedstawiania informacji przez Panią Aleksandrę Wendland na bieżąco 
pytania zadawali radni w osobach Wiesław Nowak – dotyczące wynagrodzeń dla 
personelu, Anna Twardowska – dotyczące wielkości kadry i jej wystarczalności w 
stosunku do potrzeb, Ewa Roman – dotyczące wielkości kosztów związanych z 
uruchomionym debetem na rachunku oszczędnościowo-rozliczeniowym. 
Pani Aleksandra udzielała wyczerpujących odpowiedzi. Między radnymi wywiązała się 
wielowątkowa dyskusja na temat zarówno świadczonych usług, wysokości zadłużenia 
szpitala, ilości zatrudnionej kadry oraz deficytów w kadrze. Radni dzielili się 
spostrzeżeniami oraz praktykami z innych powiatów.  
 
Informacja o przychodach i kosztach uzyskania przychodów na dzień 30.06.24 oraz 

31.07.24 stanowi zał. nr 1 do niniejszego protokołu. 

 
Na koniec Pani Aleksandra przedstawiła inwestycje bieżące i poinformowała, że w 
chwili obecnej realizuje się zakupy inwestycyjne w ramach projektu doposażenia 
Szpitalnego Oddziału Ratunkowego w 100% finansowane ze środków Ministerstwa 
Zdrowia (Fundusz Medyczny) na kwotę 4 335 765 zł. W ramach tych środków zostanie 
zakupiony sprzęt medyczny oraz wyposażenie SOR, m.in.: 
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- aparat do znieczulania, 
- aparat USG, 
- respiratory, 
- kardiomonitor, 
- mobilny aparat RTG, 
- defibrylator, 
- urządzenie do sekwencyjnego ucisku klatki piersiowej,  
- AED, 
- aparat EKG, 
- skaner żył, 
- system konwekcyjny do ogrzewania pacjenta, 
- laryngoskopy, 
- pompy infuzyjne, 
- ssaki elektryczne, 
- deski ortopedyczne, 
- butle tlenowe, 
- kozetki, parawany, stojaki na kroplówki, 
- stół operacyjno-zabiegowy, 
- biurka, pulpity, krzesła, fotele, szafy. 
 
Ponadto, Zespół Opieki Zdrowotnej w Wągrowcu przygotowuje wniosek do konkursu 
na  pozyskanie dofinansowanie ze środków KPO tj. „Wsparcie w zakresie rozwoju 
opieki długoterminowej lub geriatrycznej poprzez modernizację infrastruktury 
podmiotów leczniczych na poziomie powiatowym – inwestycja D4.1.1/KPO”, w ramach 
którego chcielibyśmy uzyskać środki na modernizację wągrowieckiego Zakładu 
Opiekuńczo-Leczniczego. 
Kryteria wyboru przedsięwzięcia w ramach Krajowego Panu Odbudowy i Zwiększenia 
Odporności – komponentu D „Efektywność, dostępność i jakość systemu ochrony 
zdrowia” stanowi załącznik nr. 2 do niniejszego protokołu. 
 
Pani Przewodnicząca zapytała czy są jeszcze jakieś pytania do Pani księgowej. W 
zawiązku z tym, że nie było pytań Pani Przewodnicząca podziękowała Pani 
Aleksandrze Wendland za przedstawienie powyższych informacji. 
 
W dalszej części głos zabrała Pani Elżbieta Rożnowska – Dyrektor Powiatowej 
Biblioteki Publicznej w Wągrowcu, która na początku zaproponowała radnym 
obejrzenie pomieszczeń biblioteki. Pani Dyrektor podczas oprowadzania pokazała 
gdzie pierwotnie znajdowała się biblioteka i jakie zaszły zmiany w poszczególnych 
pomieszczeniach. Pani Elżbieta przedstawiła zarys historyczny biblioteki, jej zadania 
oraz strukturę organizacyjną.  
Następnie omówiła działania jakie biblioteka realizuje w ramach działalności kulturowo 
– oświatowej. Poinformowała, że księgozbiór na chwile obecną liczy 28 tysięcy pozycji. 
Biblioteka ma również swój punkt w Ośrodku Rehabilitacyjno – Wypoczynkowym 
WIELSPIN w Wągrowcu. 
W dalszej części Pani Dyrektor przedstawiła finansowanie jednostki w pierwszym 
półroczu 2024 r. 
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Pani Dyrektor zwróciła uwagę na problem dostępności budynku dla osób z 
niepełnosprawnością poruszających się za pomocą wózków inwalidzkich. Osoby 
biorące udział w zajęciach organizowanych przez bibliotekę są wnoszone do sal przez 
pracowników biblioteki. Na chwilę obecną nie ma rozwiązania w tym zakresie, gdyż 
problemu nie rozwiąże zamontowanie platformy przy głównych schodach. Biblioteka 
mieści się na dwóch poziomach. 
Szczegółowe informacje omawianych kwestii zawiera załącznik nr 3 do niniejszego 
protokołu. 
 
Pani Przewodnicząca przedstawiła Protokół z poprzedniego posiedzenia Komisji 

Zdrowia. Członkowie komisji przyjęli Protokół 4/2024 z dnia 25 lipca  2024 roku;  

(jednogłośnie 7 osób było za) 

 

Na zakończenie posiedzenia Przewodnicząca podziękowała gościom za przybycie 

oraz poinformowała o kolejnym terminie posiedzenia komisji. 

 

5.     ZAPYTANIA, OPINIE, STANOWISKA I WNIOSKI. 
 
1.1  Zapytania 
 

W tym punkcie głos zabrała radna Anna Twardowska, która wystosowała zapytanie 
dotyczące możliwości przeprowadzenia dyskusji na temat pracy Powiatowej Komendy 
Policji a w szczególności obsługi petentów i przyjmowania zgłoszeń. Przewodnicząca 
komisji poinformowała Panią Annę, że sprawy związane z Powiatową Komendą Policji 
podlegają Komisji Bezpieczeństwa. Pani radna Małgorzata Osuch zaproponowała w 
jaki sposób można ten problem rozwiązać. 
Ustalono, że radna Anna Twardowska przygotuje odpowiedni wniosek i przedstawi go 
na kolejnej Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i Rynku Pracy. 
 

5.2   Opinie 
 
Nie wygłoszono   

 
      5.3  Stanowiska 

 
Nie podejmowano  

 
5.4   Wnioski 
 
Nie podejmowano  

 
 
 

     Protokołowała :                                                   Przewodnicząca  Komisji    
 

___________________________        ______________________ 
          /Ewa Roman/                                                                / Iwona Tyll / 


